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Ontmoeting met president van Malawi  -  Resultaten

Op 19 februari 2022 ontmoetten minister-president Jambon en Malawisch president 
Chakwera elkaar in het Errerahuis in Brussel. Naar aanleiding van de tweedaagse 
Europees-Afrikaanse top was president Chakwera naar België afgereisd.

Malawi kampt recent met zware uitdagingen. Zo heeft de covidpandemie het land sterk in 
zijn greep gehad en is het herstellende van de verwoestende passage van Storm Anna.

Vlaanderen levert steun aan Malawi in de vorm van COVAX-vaccins en ondersteuning in 
het plan ‘Malawi Vision 2063’ op het vlak van landbouw. Malawi zet verder sterk in op de 
commercialisering, digitalisering en innovatie van de landbouw en het streeft ernaar 
meer Malawiaanse meisjes naar school te krijgen.

De goede samenwerking met Malawi is cruciaal in het kader van de EU-Afrikaanse 
relaties en het verdiepen van de economische banden met de Zuidelijk en Midden Afrika.

Betreffende deze ontmoeting aldus graag antwoord op een aantal vragen;

1. Wat zijn de belangrijkste conclusies die de minister-president van dit onderhoud zal 
meenemen?

2. Zullen, afgezien van het landbouwdomein, nog andere economische opportuniteiten 
aangeboord worden en indien dat het geval is, welke?



JAN JAMBON 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN, 
CULTUUR, DIGITALISERING EN FACILITAIR MANAGEMENT

ANTWOORD
op vraag nr. 233 van 24 februari 2022
van KARL VANLOUWE

1. De landbouw blijft de belangrijkste economische sector voor Malawi, de inspanningen 
om de agro-industrie te ontwikkelen worden verhoogd. Verder zet het land in op 
commercialisering van de landbouw, versterking van KMO’s en boerenorganisaties, 
meerwaardecreatie in de landbouwsector via differentiatie in een ketenaanpak, 
jobcreatie met specifieke aandacht voor vrouwen en jongeren en exportgerichte 
productie. De doelstellingen van het vijfjarige bilaterale landenprogramma en de 
projecten die we daarbinnen geïdentificeerd hebben, sluiten hier goed bij aan. 

Tijdens mijn onderhoud met de Malawische president bespraken we ook hoe 
organisaties zoals het Instituut voor Landbouw-, Visserij- en Voedingsonderzoek 
(ILVO) en de Vlaamse Instelling voor Technologisch Onderzoek (VITO) kunnen 
bijdragen aan transformatie en innovatie van de Malawische landbouwsector. Ook 
digitalisering is voor Malawi overigens een grote prioriteit. ICT kan kinderen, in het 
bijzonder meisjes, blijvend toegang tot onderwijs bieden, ook in coronatijden. Door 
digitalisering en het gebruik van biometrische gegevens bij grenscontroles zou 
bovendien de instroom van vluchtelingen, komende uit Noord-Mozambique, op een 
veiligere en legale manier kunnen verlopen.

Ook de impact van de klimaatverandering kwam aan bod. De Malawische 
landbouwsector moet afrekenen met de gevolgen ervan. De voedselzekerheid en 
economische groei komen hierdoor in het gedrang. Natuurrampen, zoals 
overstromingen en droogte, komen steeds vaker en steeds intenser voor. Cyclische 
humanitaire rampen maken de bereikte vooruitgang snel ongedaan. Vlaanderen blijft 
Malawi daarom structureel steunen via het Sustainable Development Goals 
Acceleration Fund van de Verenigde Naties. De Cycloon Ana, die het land begin dit 
jaar hard trof en ongeziene verwoestende effecten had, duidde pijnlijk het belang 
hiervan. Vlaanderen is een cruciale partner om de Malawische veerkracht mee op te 
bouwen.

Een andere Malawische prioriteit is systeemverandering. Men wil de diepgewortelde 
corruptie in overheidssystemen aanpakken. Dit onder meer via versterkte 
beheersystemen en betere financiële managementsystemen. Malawi hoopt zo grote 
donoren te overtuigen om hun budgetsteun opnieuw op te starten.

Ik benadrukte de algemene tevredenheid over de bilaterale samenwerking. Ik 
overweeg een zending naar Malawi in de loop van 2023. Tijdens deze zending zullen 
we onze vijftienjarige samenwerking dan ook gepast vieren. 

2. Er zijn de afgelopen weken verkennende gesprekken geweest tussen de FIT-
vertegenwoordiger in Zuid-Afrika, de Vlaamse adjunct diplomatiek vertegenwoordiger 
in Malawi en de Malawi-verantwoordelijke van Exchange vzw, een Vlaamse 
organisatie die Afrikaanse ondernemers steunt. Men besprak hoe de bilaterale 
handelsbetrekkingen en de economische relaties gestalte kunnen krijgen. Momenteel 
zijn de contacten tussen het Vlaamse en Malawische bedrijfsleven nog zeer beperkt. 
Het is immers niet evident om Vlaamse bedrijven te motiveren tot investeringen: zo 
heeft het land geen kustlijn, zijn de nutsvoorzieningen niet optimaal (aansluitingen 



van elektriciteit, water en internet verlopen traag) en Malawi kent uitgebreide 
registratieformaliteiten en vergunningen. 

Het idee is echter om dit jaar enkele evenementen te organiseren. Deze kunnen 
Vlaamse bedrijven enerzijds informeren over de Malawische markt en 
investeringsopportuniteiten identificeren. Anderzijds kunnen Malawische bedrijven op 
deze manier in Vlaanderen voorgesteld worden. FIT organiseert in juni het forum 
‘Wereldwijs’, tijdens dit forum zouden investeringskansen in Malawi belicht kunnen 
worden. In samenwerking met mijn diensten zal ook Exchange vzw na de zomer 
initiatief nemen voor een evenement in Brussel. 

Mogelijk zal aan mijn toekomstige zending naar Malawi een handelsluik gekoppeld 
worden. Zo beogen we interesse en uitwisseling van innovatie tussen Vlaamse en 
Malawische bedrijven te stimuleren. De nadruk zou echter nog steeds liggen op agro-
processing en het versnellen van innovatie en digitalisering in de landbouwsector.


